
 

Vážení spoluobčané,   

 

     považuji za důležité, Vás blíže informovat o incidentu, který se stal v neděli 

v podvečerních hodinách na rohu ulice Zahradní a ulice Na Vyhlídce v Dýšině. 

V podvečerních hodinách, cca v 19:15 hodin venčila na zmiňovaném místě svého psa rasy 

Argentinská doga jeho majitelka a zároveň se zde setkala s mužem, který vezl čtyřměsíčního 

syna v kočárku a zároveň vedl na vodítku psa rasy Čivava. I přesto, že oba psi byli na vodítku, 

došlo k útoku mezi nimi, a Čivava útok nepřežila. Bohužel při celém incidentu zároveň došlo 

k převržení kočárku a vypadnutí čtyřměsíčního miminka, které následně bylo převezeno na 

vyšetření do Fakultní nemocnice v Plzni. Vzhledem k tomu, že ze strany této bílé dogy se 

jedná již o opakovaný útok v naší obci, když obdobnou situaci jsem řešila v dubnu tohoto 

roku, kdy byl pokousán závažným způsobem bulteriér, navštívila jsem následujícího dne 

v pondělí v dopoledních hodinách spolu se zastupitelkou, paní Anetou Hájkovou, majitelku 

této dogy, abychom s ní celou záležitost vyřešily. Musím konstatovat, že majitelka dogy si 

bohužel neuvědomuje závažnost situace, neboť má za to, že se jednalo pouze o nešťastnou 

náhodu, ke které došlo, a bohužel si vůbec nepřipustí, že psa takto statné konstituce nezvládá 

a pes je agresivní vůči ostatním psům. Majitelka nakonec přislíbila, že psa nechá v nejbližší 

době cca jednoho měsíce vykastrovat, což by údajně mělo pomoci k jeho zklidnění a 

minimálně do jarních měsíců, než na něj tato kastrace zapůsobí, nebude se psem chodit na 

procházky po obci. Dále přislíbila, že pokud by se pohybovala mimo území obce Dýšina, pak 

by pes měl vždy nasazen košík, aby nemohlo dojít k obdobnému útoku, jako v předchozích 

případech.    

     Následně jsem též ještě v pondělí kontaktovala Obvodní oddělení Policie Plzeň-

Doubravka, abych je informovala o závažnosti celého incidentu, především, že se jedná o 

opakovaný útok, a obyvatelé Dýšiny důvodně mají strach před dalšími případnými útoky 

tohoto psa. Ze strany policie mi bylo přislíbeno, vzhledem k tomu, že v dané věci již bylo 

zahájeno řízení s ohledem na přivolání policie po bezprostředním útoku psa, a převržení 

kočárku, budou tomuto případu věnovat zvýšenou péči. Policie též uvedla, pokud se jedná o 

opakovaný útok psa, který je způsobený jeho nezvládnutím majitelem, lze toto jednání 

majitele posuzovat jako obecné ohrožení. V tomto smyslu budou majitelku i poučovat a 

budou vyžadovat, aby pes byl vždy řádně zabezpečen ve smyslu i pevných zvýšených plotů a 

podobně.          

     Pro úplnou informovanost našich občanů a s ohledem na diskusi, která v současné době 

probíhá na facobooku a jiných sociálních sítích uvádím, že orgánem oprávněným zahájit 

řízení k odebrání zvířete je pouze obec s rozšířenou působností (nikoli Obecní úřad v Dýšině 

jakožto úřad prvého stupně), který tak koná na základě podnětu policie nebo krajské 

veterinární správy. Samotné krajské veterinární správy kontrolují způsob a podmínky chovu 

zvířat, spolupracují s obecními úřady s rozšířenou působností a policií, podávají podněty 

k projednávání přestupků či návrhy na zvláštní opatření (odebrání zvířete do náhradní péče), 

udělují pokuty a vydávají závazné pokyny k odstranění zjištěných nedostatků.  

     Právě z důvodu nastavených pravomocí jednotlivých správních orgánů se obecní úřad 

snaží prostřednictvím policie, za pomoci případně dalších podnětů podaných ze strany občanů 



policii, aby neovládání psa jeho majitelkou bylo posuzováno jako obecné ohrožení, neboť 

majitelka venčí psa minimálně s vědomou nedbalostí, tedy je si vědoma skutečnosti, že svého 

psa při sebemenším incidentu není schopna ovládat.      

      O dalším průběhu šetření celé záležitosti Vás budeme průběžně informovat. 

Místostarostka obce  

Mgr. Ing. Jana Krupičková   

  

 


